



University of Karbala
College of Nursing



Research Title:

Covid -19 Related Fear and Anxiety Among Family Members of infected patients in holy Kerbala city.

By the students:

1. Baneen Majid ,
2. Baneen Khalid,
3. Hawraa Hamid

Supervised by:

Professor. Dr. Ali Kareem Al-Juboori

Abstract

The present investigation is a descriptive, quantitative design was used to guide the process of data collection and analysis. The study was conducted on a sample of family members (n=100) of patients diagnosed with covid-19 at Kerbala Health Directorate / Imam Hussian Medical City.

The data were collected through the utilization of the developed questionnaire, and by means of self-administered questionnaire and semi-structured interview for illiterates to family members in the hospitals, by using the Arabic version of the questionnaire.

The results reveal that there is a moderate level of fear and anxiety (m= 1.563; m=1.644 respectively) among family members of patient with COVID-19 during the time of infection.

The study concluded that the pandemic is affected moderately on the level of fear and anxiety of family members of patients with Covid-19 during the time of infection and their demographic characteristics have not affected on their level of fear and anxiety except their social status. The study recommended family members to reduce the time spent on reading or watching things that bother them, and set specific times to read the news, There is a lot of misinformation circulating about the virus in news sites, so stick to reliable sources of information , Relax yourself from reading the torrent of posts on social media, Wash their hands but not excessively.

جامعة كربلاء - كلية التمريض

عنوان البحث

(عوامل الخوف والقلق المتعلقة بجائحة كوفيد-١٩ بين أفراد عائلات المصابين في مدينة كربلاء المقدسة)

الطلاب:

١. بنين ماجد
٢. بنين خالد ،
٣. حوراء حامد

بإشراف:

أستاذ. علي كريم الجبوري

الملخص

التحقيق الحالي هو تصميم وصفي وكمي تم استخدامه لتوجيه عملية جمع البيانات وتحليلها. أجريت الدراسة على عينة من أفراد الأسرة (ن = ١٠٠) من المرضى الذين تم تشخيص إصابتهم بفيروس كوفيد-١٩ في مديرية صحة كربلاء / مدينة الإمام الحسين الطبية.

تم جمع البيانات من خلال استخدام الاستبيان المطور ، ومن خلال الاستبيان الذاتي والمقابلة شبه المنظمة لأفراد الأسرة الأميين في المستشفيات ، باستخدام النسخة العربية من الاستبيان.

أظهرت النتائج أن هناك مستوى معتدلاً من الخوف والقلق (م = ١.٥٦٣ ؛ م = ١.٦٤٤ على التوالي) بين أفراد عائلة المريض المصاب بـ COVID-19 أثناء وقت الإصابة.

وخلصت الدراسة إلى أن الجائحة تأثرت بشكل معتدل على مستوى الخوف والقلق لدى أفراد عائلات مرضى كوفيد-١٩ أثناء فترة الإصابة وأن خصائصهم الديموغرافية لم تؤثر على مستوى الخوف والقلق لديهم باستثناء وضعهم الاجتماعي. أوصت الدراسة أفراد الأسرة بتقليل الوقت الذي يقضونه في قراءة أو مشاهدة الأشياء التي تزعجهم ، وتحديد أوقات محددة لقراءة الأخبار ، فهناك الكثير من المعلومات الخاطئة المتداولة حول الفيروس في المواقع الإخبارية ، لذلك التزم بمصادر المعلومات الموثوقة ، استرخ من قراءة سيل المنشورات على وسائل التواصل الاجتماعي ، اغسل أيديهم ولكن ليس بشكل مفرط.